Новая генерация

British Degrees for Russian-speaking Students in Switzerland

THE GENEVA ACADEMIC CENTRE
EDUCATIONAL CENTRE FOR RUSSIAN-SPEAKERS
WHAT KIND OF DEGREES ARE VALUED BY EMPLOYERS?
«Forget everything they taught you at university...»

elieve it or not, this phrase by Arkadii Raikin precisely captures the attitude of the employer who is hiring a university graduate with a traditional university degree, i.e. someone who has an excellent knowledge of theory. This is because this employer know that it will take time for the newly recruited specialist to start achieving real results. And time, of course, is money...

This is the reason behind the growing popularity of higher education programmes which contain a practical component in addition to pure study. Probably the most popular is the BTEC qualification, accredited by the well-known education company "PEARSON" with the approval of the British government. At the end of the programme, students receive a Higher National Diploma BTEC.

The numbers speak for themselves, showing just how popular this programme is. There are over a million students studying for this qualification, in more than 90 countries!

How does the BTEC differ from a degree traditional education?

1. The instructors must, above all else, have practical experience, and actually work in a field related to the subject they teach.

2. It involves the study of concrete situations and real-life problems (business cases) which occur in the workplace. Students are also encouraged to suggest themes which are of interest to them.

3. The programme features compulsory visits to companies and organizations.

4. There are no traditional coursework assignments or exams

requiring intense study. Instead, students develop and present practical projects.

5. It is easy to change one's place of study, without the bureaucratic problems of the infamous «Bologna Process», because BTEC centres are located all over the world.

Can I study for BTEC in Switzerland? And what's this about Russian-speakers?

The Institute of Economics at the Geneva Academic Centre has an accredited centre for BTEC. Incidentally, this is currently the only such institution in Switzerland. Moreover, they have an agreement with PEARSON to conduct a special group which undergoes the first year of study in Russian whilst also taking an intensive English language course. This enables students to «save» an entire academic year.

What is the best way to prepare for applying to universities abroad?

It is well-known that at present, the best school-leaving qualification is, of course, the British «A-level».

Why «A-levels»?

1. Because it is the only qualification which is time-efficient for the student, but also ensures advanced subject-specific knowledge because it involves study of a limited number of subjects in greater depth. The subjects on offer are all recognized by higher education institutions. Of course, this means that students should choose their speciality subjects a year or more in advance.

Because A-levels enable admission to any university, practically in any country in the world. Of

course, the prestige of the institution will vary depending on the results of the A-level qualifications: available grades are «A», «B», «C» and «D».

Russian-speaking pupils can study for this qualification at our Pushkin Lycée, which is accredited by the EDEXCEL examination board. The Lycée differs from other schools in that the educational programme also features intensive study of both English and French. It is also possible to arrange preparation for the Russian Unitary State Exam and also obtain a Russian school-leaving certificate (attestat zrelosti).

Our address and telephone number: 30 rue des Voisins, 1205 Geneve Tel. 022 800 00 12 www.academ-ge.ch



ЖЕНЕВСКИЙ АКАДЕМИЧЕСКИЙ ЦЕНТР ОБРАЗОВАТЕЛЬНЫЙ ЦЕНТР ДЛЯ РУССКОГОВОРЯЩИХ **КАКИЕ ДИПЛОМЫ ВЫБИРАЮТ РАБОТОДАТЕЛИ?** «Забудьте все, чему вас учили в институте...»

вы! Но именно эта фраза Аркадия Райкина очень точно выражает чувства работодателя при приеме на работу выпускника с классическим университетским дипломом, прекрасно владеющего теоретическими знаниями. Потому что понимает, чтобы новоиспеченный специалист приносил реальную пользу, на него придется потратить время. А время, как известно, деньги...

Именно поэтому сейчас стали популярны вузовские программы, направленные на получение практического опыта уже в процессе учебы. И пожалуй, самая популярная из них – это программа ВТЕС, которую разработала с благословления британского правительства крупнейшая образовательная компания PEARSON. По окончании программы студенты получают Higher National Diploma BTEC – национальный британский диплом о высшем образовании ВТЕС.

О популярности ВТЕС цифры говорят сами за себя: по этой программе обучается уже более миллиона студентов!

Чем программа отличается от классической?

1. Преподаватели, прежде всего, должны быть практиками, работающими по специальности, которую преподают.

2. Преподавание предполагает рассмотрение конкретных ситуаций и проблем (business cases), возникающих на работе. При этом приветствуется, если студент сам предлагает волнующую его тему.

3. В программу включены обязательные посещения компаний и организаций.

4. Никаких классических курсовых работ и экзаменов, где требуется классическая зубрежка. Вместо этого – разработка и зашита конкретных проектов.

5. При этом – без всяких проблем пресловутого «Болонского соглашения» – можно **легко менять место учебы,** поскольку центры ВТЕС разбросаны по всему миру. Есть ли ВТЕС в Швейцарии? И при чем здесь русскоговорящие студенты?

В Институте Экономики Женевского Академического Центра аккредитован центр ВТЕС. Кстати, пока единственный в Швейцарии. При этом есть соглашение с PEARSON о специальной группе первого года обучения на русском языке с одновременным интенсивным курсом английского языка, что позволяет студентам сэкономить целый учебный год.

Как лучше всего подготовиться к поступлению в зарубежный вуз?

Общеизвестно, что в настоящее время самый рациональный аттестат эрелости – это, конечно, национальный британский аттестат «A-levels».

Почему «A-levels»?

1. Потому что это единственный аттестат, который экономит время школьника. давая при этом глубокие целевые знания, поскольку предполагает одновременно углубленное изучение небольшого количества предметов, необходимых для поступления в вуз. Конечно, при этом будущую специальность лучше выбрать заранее (за два года).

2. Потому что с этим аттестатом принимают практически в любой зарубежный вуз. Разумеется, престижность вуза зависит от того, насколько хорошо сданы экзамены – на «А», на «В», на «С» или на «D».

Русскоговорящие школьники могут получить этот аттестат в нашем Пушкинском Лицее, где есть официально аккредитованный центр EDEXCEL. От прочих центров он отличается тем, что в программу включено одновременное интенсивное преподавание английского и французского языков. При желании можно, на всякий случай, подготовиться к российским экзаменам ЕГЭ и получить еще и российский аттестат зрелости.

Наш адрес и телефон: 30 rue des Voisins, 1205 Geneve tel.: 022 800 00 12 www.academ-ge.ch



